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III vydání občasníku Přezleťák 
Vydává O.S. Přezleťáci, IČO: 22763813 
 
 
 
Vážení Přezleťáci, 
 
 
po čase se Vám opět dostává do ruky tento občasník. 
Nejprve shrnu historii a současnost našeho občanského sdružení. 
O.S. Přezleťáci bylo založeno v prosinci roku 2011. Vzniklo jako reakce na mocenskou 
aroganci současného Zastupitelstva obce Přezletice. 
Toto zastupitelstvo jednostranně fakticky zlikvidovalo jednotku dobrovolných hasičů, která 
v obci fungovala mnoho let s minimálními náklady. Pomáhala bezplatně na různých akcích jak 
kulturních (např. pálení čarodějnic), tak technických. Jednalo se o kácení stromů, odsávání 
zatopených sklepů apod. Na tyto akce je dnes nutné objednávat drahé specializované firmy. 
(více informací bylo uvedeno v předchozích vydáních občasníku. Úplné znění najdete na 
WWW.PREZLETACI.CZ) 
Průběh této akce jsme se snažili zvrátit na zasedáních zastupitelstva snahou o diskusi se 
zastupiteli a předáním petice. 
Situace na obecním úřadě je vskutku děsivá, což jsme zjistili záhy při jednáních na zasedáních 
zastupitelstva, kterých se pravidelně od počátku našeho vzniku  účastníme.  

Zastupitelstvo odhlasuje všechny předložené návrhy jednomyslně, skoro ve všech případech 
nikdo o návrzích nediskutuje. Mnohdy je vidět, že o obsahu bodů nemají valné povědomí. 
Názor občanů nikoho nezajímá, z vyjádření zastupitelů (zejména paní starostky Ing. Veroniky 
Vrecionové) zaznívá – teď jsme tu my, tak to bude podle nás nebo názor paní starostky na 
zastupitelskou demokracii, kde razí teorii, že obec vede zastupitelstvo a občan do toho nemá 
co hovořit (více níže v článku ,, Zastupitelská demokracie dle paní starostky“ a na WWW. 
PREZLETACI.CZ)  
Obec co nejvíce ztěžuje, či skoro znemožňuje přístup k informacím např. vydáním Sazebníku 
úhrad nákladů za poskytování služeb občanům (více níže v článku ,, Přezletický náhubkový 
zákon“ a na WWW. PREZLETACI.CZ)  
Velice zvláštní je hospodaření obce, která nemá na jedné straně peníze na zachování 
obslužnosti, na druhé straně investuje statisíce do zvláštních studií, vydává nyní  barevný a tím 
i zbytečně drahý Obecní zpravodaj. Namísto toho, aby šetřila peníze na investice trvalého 
charakteru, provizorně opravuje cestu v ulici Kaštanová, v hodnotě skoro milionu Kč.  
Vzhledem k těmto okolnostem budeme kandidovat v podzimních komunálních volbách do 
zastupitelstva obce Přezletice a tento stav změníme. Touto cestou si vás dovolujeme požádat o 
přízeň a podpisu na naše petiční archy, které pro volby potřebujeme a se kterými vás postupně 
obejdeme. 

 
 

Cíle O.S. Přezleťáci a kandidujících sympatizantů: 
 
1- Aktivní účast všech zastupitelů na fungování obce. Je pro nás důležité, aby měli všichni zastupitelé jasno o projednávaných bodech, seznámili se s podklady a dali najevo svůj svobodný 

názor. 
 

2- Možnost občanů seznámit se s problematikou obce- Upravíme sazebník úhrad za poskytování informací tak, aby byly dány jasné limity částek, které občan zaplatí a byly v nejnižší možné 
výši vzhledem k nákladům obce. 
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3- Přesné a jasné vypisování poptávkových a výběrových řízení- Soustředíme se na to,  aby byla veškerá poptávková a výběrová řízení vypisována jasně a srozumitelně tak, aby bylo ve všech 
bodech zřejmé, co je poptáváno. Zakázky, které budou nižšího rozsahu, již nad 50.000Kč zveřejníme na úřední desce (v současnosti se zakázky do 500.000 zadávají firmám napřímo bez 
nutnosti poptávek). Hodnocení zakázek bude probíhat komisí s možností přizvání odborníků. 

 
4- Možnost zapojení občanů do debat- V případě, že část občanů nebude souhlasit s navrhovanými opatřeními, bude dán prostor k vyjádření názoru. Zastupitelé dané téma proberou, a 

projednávané opatření může být odloženo na další zasedání s přihlédnutím k připomínkám. Výsledné hlasování je vždy na zodpovědnosti jednotlivého zastupitele.  (V současnosti není 
přihlíženo k názorům s jasnými fakty při hlasování zastupitelstva. Sporné body jsou zastupitelstvem jednomyslně odhlasovány beze změn).  

 
5- Podpora místních klubů, spolků a obecně prospěšných aktivit- Budeme podporovat  a spolupracovat s místními kluby a obecně prospěšné aktivity v případě, že o to požádají a budou vyvíjet 

adekvátní činnost, jako je nábor nových členů, starost o mládež, organizování vlastních akcí, tak aby to nebylo v rozporu se zákony.  
 
6- Průhledné a účelné hospodaření s prostředky obce- Budeme dbát o účelné a efektivní využívání finančních prostředků obce Přezletice do projektů trvalých hodnot. 

 
 
7- Řešení problematiky obsazenosti ZŠ Vinoř. V současné době nemá obec Přezletice žádnou smlouvu na umístění žáků do základní školy. Vynasnažíme se  najít řešení této situace.  
 
8- Zavazujeme se pravidelně zveřejňovat informace o finančních prostředcích obce 
 
9- Zákaz podomního prodeje- Projednáme zákaz podomního prodeje, který se bude vztahovat na obchodníky obcházející občany a nabízející různé pochybné produkty. Toto se nedotkne 

pozvaných obchodníků a prodeje mléčných výrobků z farmy v Radonicích. 
 
 

 
 
 
 
Volby do zastupitelstva 2014 
 
Pro následující volby jsou navrženi tito kandidáti:  
 

1. Tomáš Říha- Předseda O.S. Přezleťáci,         podnikatel 
 
2. Rudolf Novotný- Bývalý starosta a místostarosta obce Přezletice 
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3. František Hucek- administrativní pracovník 
 
4. Jan Macourek- Člen O.S. Přezleťáci, živnostník- Truhlářství 
 
5. Mgr. Jana Moravská- člen O.S. Přezleťáci, koordinátor projektu 
 
6. Václav Kulich ml.- Člen O.S. Přezleťáci, zdravotnický pracovník 
 
7. Dušan Lukeš- Důchodce, státní zaměstnanec, veterinář 
 
Pokud máte zájem o kandidaturu a chuť se angažovat a pracovat pro blaho obce 
Přezletice a jejích občanů, neváhejte nás kontaktovat. Probereme společně možnosti a 
Vaše vize pro případné zvolení. Rádi bychom rozšířili naše řady také o ženy. 
 
 
Seznámení s kandidáty: 
 
1. Tomáš Říha- věk 48 let- V Přezleticích žiji od narození s krátkým přerušením, kdy jsem žil 
v Praze – Radotíně. Vystudoval jsem jazykovou školu v Brandýse nad Labem a následně pak 
střední odbornou školu se strojírenským zaměřením zakončenou maturitou tamtéž. Následně 
jsem pak absolvoval vyšší odbornou školu se zaměřením na dopravu a v tomto oboru jsem 
pracoval v letech 1984 – 1992. V letech 1992 – 2003 jsem pracoval u zahraniční firmy 
působící v České republice v oboru požární a záchranářské techniky. Po ukončení činnosti této 
firmy na českém trhu jsem začal soukromě podnikat v témže oboru a převzal jsem se svou 
firmou nástupnické aktivity spojené se zastoupením několika významných zahraničních firem 
v tomto oboru na českém trhu. Ovládám aktivně několik cizích jazyků, němčinu, angličtinu a 
ruštinu, dále opak pasivně italštinu a francouzštinu. 
Jsem ženatý, mám 2 děti (syna 21 let a dceru 4 roky). Kromě rodinného života se aktivně 
věnuji sportu, jak fyzicky (jako člen fotbalového týmu Přezletice SG, hrajícího Veteránskou 
ligu malého fotbalu), tak i na poli organizace různých sportovních a veřejných akci, jako je 
fotbalový turnaj (který má již téměř 30 letou tradici) nebo sportovně-zábavná odpoledne s OS 
Přezleťáci. Jsem také jedním ze zakládajících členů Občanského sdružení „Přezleťáci“, kde 
momentálně vykonávám funkci předsedy. Mým cílem jako kandidáta za OS Přezleťáci do 
komunálních voleb v letošním roce je celkové zlepšení situace v obci, zvláště pak komunikace 
zastupitelstva s občany a řešení jejich podmětů, zkvalitnění kulturního a sportovního zázemí 
pro rodiny s dětmi. Kromě toho vyřešení ožehavých otázek týkajících se veřejných 
komunikací a docházky dětí do základní školy, jelikož škola v Praze – Vinoři již kapacitně 
nestačí. 
 
 
 
2. Rudolf Novotný—věk 56 let- V letech 1998-2010 jsem byl členem zastupitelstva v 
Přezleticích. Z toho v období 2000-2006 jsem vykonával funkci starosty, a v letech 2006-2010 
funkci místostarosty obce. Pouze vlastní chybou (změna volebního zákona) jsem se nedostal 

do zastupitelstva obce pro současné období. Za dobu svého působení na obci jsem získal 
dostatek zkušeností i místních znalostí potřebných pro tento druh činnosti. Proto jsem 
přesvědčen, že i v následujícím volebním období mohu být obci i jejím občanům platným 
pomocníkem a využít všech dosažených zkušeností a znalostí. 
 
 
 
3. František Hucek- věk 41 let- V Přezleticích žiji téměř celý svůj život, kromě např. ročního 
pobytu v Chile, spoluzakladatel občanského sdružení Přezleťáci 
amatérsky se věnuji právu  
 
4. Jan Macourek- věk 41 let. Do Přezletic jsme se s manželkou přistěhovali z Prahy v roce 
2007 a od té doby jsme zde natrvalo. Moje původní profese je truhlář nábytkář. Od roku 1996 
jsem začal budovat živnost. Se svým dlouholetým kolegou jsme začínali ve dvou jako 
montážníci nábytku, pronajali si dílnu ve Veleni a v roce 2005 jsme zakoupili budovu 
původního vepřína v Přezleticích, kterou postupně z ušetřených prostředků a úvěru 
rekonstruujeme. Zde je nyní výroba nábytku a zároveň v ní s manželkou a synem bydlím. 
Zájmy- cestování, chalupaření. 
Moje pracovní náplň spočívá v zajištění zakázek, zpracování, návrhů, dokumentací, rozpočtů a 
další administrativní činnost. 
Aktivně se účastním zasedání zastupitelstva Přezletic, zajímám se o problematiku obce, 
spravuji stránky www.prezletaci.cz 
Právě těchto zkušeností chci využít při svém působení na zastupitelstvu obce Přezletice. Mým 
cílem je, aby bylo za našeho působení zastupitelstvo otevřené občanům, aktivní, průhledně 
financované. 
 
 
 
5. Jana Moravská- věk 27 let - do Přezletic jsme se s rodinou přistěhovali téměř před 12-ti 
lety z panelákového bytu na Ládví a nemůžeme si bydlení se zahrádkou v klidné obci 
obklopené zelení s výbornou dostupností do Prahy vynachválit. V roce 2011 jsem úspěšně 
dokončila vysokou školu se zaměřením na mezinárodní vztahy a evropská studia. Po dobu 
studií jsem 6 let pracovala ve společnosti zajišťující věrnostní systém pro Českou spořitelnu. 
Nyní jsem druhým rokem zaměstnaná u společnosti Vítkovice - výzkum a vývoj . technické 
aplikace, a.s. jako koordinátor projektu zaměřeného na popularizaci vědy a výzkumu v oblasti 
termojaderné fúze, výzkumu kosmu a materiálového výzkumu. Díky této práci jsem získala 
přehled o získávání evropských dotacích, jejich monitoringu a administraci. 
 
 
 
6. Václav Kulich ml.- věk 44 let, narodil jsem se v Praze, ale bydlel jsem celý život tady, v 
Přezleticích, ( s výjimkou let 1992 -2004) 
Pracuji v nemocnici Na Bulovce, na záchytné stanici. 
Rád bych, aby obec zase žila, ne přežívala, jako je tomu nyní ... 



 4 

Mezi mé koníčky patří česká historie, návštěvy hradů, zámků a různých pamětihodností, rád si 
přečtu dobrou knihu ... 
 
 
 
7. Dušan Lukeš – věk 63 let- V přezleticích žiji natrvalo od roku 2003, kdy jsem zakoupil 
historický dům v centru Přezletic. Pocházím z Hané z rodiny samostatně hospodařícího 

rolníka. V mém zaměstnání pečuji o služební zvířata Armády České republiky, zároveň 
působím jako člen Českého svazu chovatelů drobného zvířectva. 
Mé zájmy jsou mimo jiné- myslivost, cestování. 
Vzhledem k mým zkušenostem a zájmům hodlám prosazovat udržitelnost venkova a přírody. 
Zároveň budu usilovat o efektivní hospodaření s veřejnými prostředky.  

 
Zastupitelská demokracie dle paní Starostky 
 
 
Při dokončování výstavby mateřské školy došlo ze strany obce k navýšení výdajů na stavbu. 
To bylo řešeno dodatkem smlouvy se stavební firmou. 
Zajímal nás obsah smlouvy, abychom mohli znát důvod navýšení a předešli pochybnostem o 
možném zbytečném utrácení. (pro zajímavost- původně měla být použita podlahová krytina 
koberec a dlažba. Během výstavby bylo rozhodnuto změnit krytinu na PVC. Tímto vznikly 
vícenáklady ve výši cca. 126.000Kč)  O kopii smlouvy jsme žádali mailem paní starostku. To 
nám bylo odmítnuto s touto odpovědí:  
 
,,V této zemi stále ještě existuje zastupitelská demokracie. 
Chcete-li být aktivně zapojen již v procesu před projednáváním 
zastupitelstvem, je třeba abyste kandidovat v příštích 
komunálních volbách. V případě, že budete zvolen a stanete se 
zastupitelem (nejen se svými právy , ale I povinnostmi a 
zodpovědností), budete samozřejmě u celého procesu. Rozhodně si 
nedovedu představit, že bych všechny projednávané smlouvy 
průběžně konzultovala se všemi občany obce. Je samozřejmě i 
pravděpodobné, že budete příštím starostou vy, budu se těšit, 
že budete schopen postupovat jinak. V mých silách toto opravdu 
není. Ale třeba je to jen má neschopnost. Vrecionová” 
 
Doufali jsme tedy, že do smlouvy budeme moci nahlédnout při projednávání na zasedání 
zastupitelstva ze dne 4.9.2013. Zde zazněla obdobná odpověď. 
 
Zajímal nás názor odborníků z Ministerstva vnitra.  
Dostalo se nám této odpovědi: 
 
K dotazu, zda je možné, aby žádost o poskytnutí předmětné smlouvy (před 
zahájením zasedání nebo v jeho průběhu) byla striktně odmítnuta s tím, že „je 
u nás zastupitelská demokracie a ostatní občané na to nemají nárok“, lze (nad rámec 
výše uvedeného) pouze sdělit, že takovýto přístup nelze považovat za přiměřený, 
avšak jedná se o chování členů zastupitelstva obce v pozici „politiků“, které si musí 
obhájit především před svými voliči. 
V této souvislosti je nutné zmínit problematiku spojenou s právem občana 

obce vyjadřovat na zasedání zastupitelstva obce v souladu s jednacím řádem svá 
stanoviska k projednávaným věcem (ustanovení § 16 odst. 2 písm. c) zákona 
o obcích). Při výkladu i aplikaci tohoto ustanovení je přitom nutné respektovat 
ústavněprávní rozměr práv uvedených v citovaném ustanovení zákona o obcích, 
která svou podstatou představují zákonné provedení obecného práva podílet se na 
správě věcí veřejných ve smyslu čl. 21 odst. 1 Listiny základních práv a svobod. 
V první řadě musí být občanovi obce dána možnost vyjádřit se k věci aktuálně 
projednávané. Musí se tak stát dříve, než je přijato příslušné usnesení, resp. 
dříve, než je věc definitivně vyřízena. Požadavkem zákona dále je, aby občan 
mohl vyjádřit své stanovisko při projednávání každého bodu (v rámci diskuse 
k projednávanému bodu, např. po rozpravě členů zastupitelstva před schvalováním 
usnesení). Na druhou stranu je povinností občana obce hovořit k projednávané věci 
a pokud možno bez průtahů. 
 
 
 
Přezletický ,,náhubkový“ zákon 
 
Na zasedání zastupitelstva ze dne 11.12.2013 byl projednáván bod 20  
,, Sazebník úhrad nákladů za poskytování informací a služeb občanům“ 
Zde je plné znění: 
 
SAZEBNÍK 
úhrad nákladů za poskytování informací a služeb občanům 
dle ust. § 17 zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím, ve znění 
pozdějších předpisů  
Poskytování informací obcí Přezletice a jejím orgány prostřednictvím Obecního úřadu 
Přezletice na základě žádosti 
(ústní nebo písemné) se provádí za úhradu podle následujícího sazebníku:  
A. Výše úhrady za poskytnutí informace se stanoví jako součet následujících 
dílčích částek odvozených z 
nákladů na mimořádně rozsáhlé vyhledání informací, pořízení kopie a výtisků, 
opatření technických nosičů 
dat a odeslání informací žadateli:  
I. Náklady na mimořádně rozsáhlé vyhledání informace: 
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1. náklady na mimořádně rozsáhlé vyhledání informace jedním zaměstnancem 
(jednou 
osobou) za každou i započatou hodinu 205 Kč 
2. v případě vyhledání informace více zaměstnanci (více osobami) bude úhrada dána 
součtem částek připadajících na každého zaměstnance (osobu) 
3. jiné osobní náklady (např. náklady na jízdné) budou účtovány na základě 
individuální 
kalkulace 
 
Nikde není dáno, co je to mimořádně rozsáhlá informace, nejsou zde ani limity finální částky 
atd. 

To znamená, že obec může v důsledku zabránit poskytování informací účtováním 
neprokazatelných časových úkonů a vyúčtováním výsledného poplatku i v řádech tisíců. Je 
naprosto nepředvídatelné, zda poskytnutí informace bude stát 205Kč nebo tisíce Kč. 
Toto také přiznává pí starostka, kdy s úsměvem sděluje, že dokumenty mohou vyhledávat 
velice dlouho a informace 
neposkytnou do zaplacení celého poplatku. 
Pro běžného občana to znamená znemožnění přístupu k informacím. 
Video je ke shlédnutí na internetu: www.prezletaci.cz/zastupitelstvo-prezletic 
 
 

 
Rekonstrukce ul. V Podskalí 
 
Na zasedání zastupitelstva dne 6.1.2014 byla paní starostka pověřena přípravou výběrového 
řízení na rekonstrukci ulice V Podskalí. Na tuto realizaci obec žádá dotaci.  
Z této ulice vede jedno slepé rameno k několika  budovám. V loňském roce obec požádala 
majitele pozemků tohoto slepého ramena o darování do vlastnictví obce s tím, že v budoucnu 
proběhne rekonstrukce. Na základě toho občané pozemky darovali.  
Zjistili jsme, že rekonstrukce bude provedena pouze na hlavní část ulice a slepé rameno 
zůstane pouze vyježděnou prašnou cestou. Vzhledem k tomu, že na takovou uliční část bude 
těžko někdy možné žádat dotaci, je velice pravděpodobné, že to takto zůstane na věky. Na náš 
dotaz, proč nebude rekonstrukce jako celek nám bylo sděleno, že o tom dotčení občané vědí. 
Je to prý z toho důvodu, že na to obec nemá finance.  
Co dodat. Z celkového objemu rekonstrukce by se jednalo pouze o zlomek cca 70 m. dlouhé 
komunikace o minimální šíři. Jsou skutečně finance právě ten důvod nebo na tuto část obec 
prostě zapomněla. Vždyť do dnešního dne je pozemek stále veden jako zahrada, i když je již 
v majetku obce. 

 
Zasedání zastupitelstva obce Přezletice 6.1.2014 - Přestavba prostor 
restaurace a obchodu Na Statku  
 
Nejzajímavější je bod, kde je projednávána smlouva s novým nájemcem. Jedná se o prostory 
pro samoobsluhu a dvou pater prostorů pro  restauraci.  

Obec dne 1.11.2013 vyhlásila úmysl obce na p r on á j e m části budovy čp. 48 na parc. č.st. 
12–prostor stávající prodejny potravin vč.zázemí a prostor stávající restaurace vč. zázemí vše 
v katastrálním území obce Přezletice za účelem provozování služeb– obchodu s 
potravinami/smíšeným zbožím formou samoobsluhy (plocha nejméně50m2)a restaurace.  
Později vyplynulo, že se jedná i o pronájem části patra. Nikdo z nájemců nepodal výpovědi. 
Bylo řečeno, že toto nové řešení je na četné žádosti občanů. Nabídky se sešly pouze dvě od 
stávajících nájemců. Vybrána byla nabídka původního provozovatele obchodu, který hodlá 
přestavět původní restauraci na samoobsluhu a prostory původního obchodu a nově 
pronajatého patra na restauraci. Obec se zavazuje investovat cca 250 tisíc Kč do přestavby,  
dále k odpuštění třech nájmů   (nájem činí 10.000 Kč měsíčně) a odpuštění poloviny dalších 
dvanácti nájmů, celkem tedy dalších 90.000 Kč. Co je nejvíce zarážející je, že obec ve 
skutečnosti neví, kolik je celková investice obce, jelikož zmiňuje fakt, že bude nutné zbudovat 
ještě vzduchotechniku a v průběhu přestavby mohou vzniknout další investice. Toto bude 
řešeno dodatky smlouvy. Ve výsledku se může šplhat investice obce do řádů statisíců. Je 
otázkou, zda se zvýší zájem o nákupy v samoobsluze a zda budou postačovat tržby z 
provozování takto velkého zařízení na pokrytí provozních nákladů. Je naprosto logické, že 
nemůžou být ceny v samoobsluze stejné jako ve velkých řetězcích a tak budou dále lidé jezdit 
pro velké nákupy právě do nich. Může se tak stát, že bude nutnost omezit služby, uzavřít 
některé prostory, či nájemce ukončí svoji činnost a prostory budou prázdné nebo budou 
pronajaty občanům cizí národnosti.Tím by byly vynaložené obecní náklady zbytečně 
promrhané.  
 
Každopádně novému nájemci držíme palce. Pokud bude vše fungovat jak má, v patřičné 
kvalitě, jen dobře. Třeba zde vznikne po letech místo, kam se bude dát jít příjemně posedět s 
rodinou na večeři. 
 
 
 
 
Uspořádali jsme pro Vás 
 
Prázdninové odpoledne s Přezleťáky 



 6 

 
 Dne 24.8.2013 jsme pro Vás ve spolupráci s TJ Sokol Přezletice a Sboru dobrovolných hasičů 
Přezletice uspořádali akci nazvanou ,,Prázdninové odpoledne s Přezleťáky“, která doufáme 
zpříjemnila všem příchozím závěr léta. Měli jsme štěstí na počasí, den byl naprosto nádherný. 
Velice nás potěšila vysoká účast rodičů a dětí. 
Po vstupu do areálu TJ Sokol Přezletice dostali malí návštěvníci volnou vstupenku, kterou si 
po orazítkování za splnění úkolu na atrakci vyměnili za medaili, samolepku a občerstvení. Pro 
rodiče jsme měli připravenou kávu, točené pivo, víno, limonády. K zakousnutí jsme rozdávali 
grilované klobásky. Děti řádily na skákacích nafukovacích atrakcích, trampolíně, trefovaly 
balónky do kyblíků a skákaly v pytlích. 
 Na hřišti se nám utábořila historická vojenská posádka ve stejnokrojích s vojenskými 
automobily, na břehu stála hasičská stříkačka našich dobrovolných hasičů. Všechna technika 
byla přístupná a děti ji s nadšením prolézaly.  
 Další atrakcí bylo stříkání stříkačkou do vody za asistence hasičů. Ti to s chutí využili i na boj 
proti sobě :-) . Za účast rozdávali dětem golfové míčky. 
 Odpoledne nás navštívili dva statní koně ze Ctěnic a vozili malé i velké. 
 Od 18 hodin hrála živá hudba – kapela KIX 
 Soudě dle reakce přítomných, byla akce vydařená a vítaná. Bohužel nás nenavštívila ani paní 
starostka, ani místostarostka.  
 Velice Vám děkujeme za vysokou účast a kladné přijetí. Pokusíme se vybudovat tradici 
Prázdninového odpoledne s Přezletáky. 
  
 Velice oceníme, pokud nám sdělíte Váš názor a připomínky na proběhlou akci, případně jiné 
akce nebo i jiná témata. 
 
Videa a fotky jsou k vidění na: www.prezletaci.cz/akce/jiz-realizovane 
 
 
 
Mateřská škola Přezletice 
 
 
Po mnoha letech plánování a nezdaru při získání dotace se rozhodlo zastupitelstvo investovat 
do výstavby vlastní mateřské školy na půdě Přezletic. Nápad na výstavbu není otázkou 
posledních dvou let, ale mnoha let nazpátek. Konečně se povedlo a na podzim loňského roku 
byla školka s velkou slávou otevřena.  Za to lze zastupitelstvo jistě pochválit. Je škoda, že se 
nepovedlo školku postavit již dříve za přispění dotace.  
Kapacita školky je nyní plně vytížena. Doufejme, že vzhledem k prudkému růstu zvláště 
mladých obyvatel způsobenému masivní výstavbou (počet obyvatel může dle územního plánu 
dosáhnout ze současných  cca. 1.200 až 6.000) bude dostačující.  
Naprosto perfektní je celý personál školky. Paní učitelky jsou dětmi oblíbené, ve školce je 
mnoho kroužků, např, pěvecký sboreček, výtvarný kroužek, angličtina a další. Nyní je nově 
přidáno plavání plavání. 

Pro rodiče jsou připravovány besídky, besedy a odborníky,  rozsvěcení vánočního stromku a 
další. 
Velice pěkné jsou výrobky dětí  
Díky moc !!! 
 
 
 
 
Chvála pracovníkům obce 
 
 
Co v naší obci bezesporu funguje perfektně je práce technických služeb a obou pracovnic 
v podatelně. Osobně mám jen ty nejlepší zkušenosti. Obě dámy v podatelně jsou vždy milé a 
slušné, umí poradit a je vidět, že se na úřadu dobře vyznají. Občas se setkáme i na zasedáních 
zastupitelstva, kde jsou v pozici zapisovatelek.  
V zimě i horku se potkávám s pracovníky technických služeb, kteří již od brzkých ranních 
hodin uklízejí obec, čistí ulice od sněhu, starají s e o odpadky, zasypávají cesty a mnoho 
dalších úkolů. Kdykoliv narazím na výsledky jejich práce, je vidět, že se jí nebojí a vše dělají 
poctivě a kvalitně. Díky rozšiřující se obci mají opravdu co dělat. 
Také jim patří veliké díky. 
 
 
 
Chystáme pro Vás 
 
 
Tak jako v loňském roce, tak i letos pro vás uspořádáme společenské akce. 
 
Druhý červencový víkend bude jako každoročně uspořádán sportovním klubem fotbalový 
turnaj. Rádi Vás na něm přivítáme a nabídneme něco k vypití a zakousnutí. 
 
 
Koncem srpna zorganizujeme již druhé ,,Prázdninové odpoledne s Přezleťáky“ pro děti a 
rodiče. Počítáme, že bude probíhat v podobném duchu jako vloni. Mnoho her a atrakcí, 
občerstvení, hudba. Předpokládáme, že se tato akce stane tradičním završením dětských 
prázdnin, kdy mají naše děti jednu z posledních možností odreagování před nástupem do 
školy.  
 
Třetí a pravděpodobně poslední veřejná akce v roce 2014 bude v září, kdy se budou blížit 
komunální volby. Právě na této akci budete mít možnost se s námi osobně setkat a probrat vše, 
co Vás bude zajímat o našich představách fungování obce. 
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V příštím vydání: 
 
 
 

 Mimo jiné zde rozebereme aktuálně řešené okolnosti okolo provizorní opravy části Kaštanové 
ulice. Jedná se o úsek od bývalého kravína (nyní stavební dvůr) po vyústění v nové výstavbě 
ve východní části Přezletic. Již nyní můžeme prozradit, že se jedná o zakázku na provizorní 
pokládku panelů v hodnotě blížící se 1. milionu Kč. Okolo této zakázky je mnoho zmatků a 
nejasností. Měla být původně zhotovena bez patřičných povolení, z části na soukromých 
pozemcích atd. 
 
 

 
    
  
 
 
 
 
 
 
 
Využívejte našich stránek WWW.PREZLETACI.CZ 
 
Stránky jsou pravidelně aktualizovány. Zde se dozvíte zajímavá témata, žhavé novinky, akce pořádané sdružením a mnohé další. 
 
Najdete zde mnoho odkazů, například na kompletní videa ze zasedání zastupitelstva, odkazy na články a blogy rozebírající komunální, ale i jinou problematiku. 
V rubrice o nás je mnoho fotografií, články o hasičích. 
Rubrika Kultura se zabývá kulturou a sportem, jsou zde informace o TJ Sokol Přezletice 
 
Přezletickým kulturním, sportovním a zájmovým klubům a sdružením nabízíme možnost prezentace a sdílení na našich www. stránkách. Pokud o to máte zájem, napište nám na 
níže uvedené kontakty. 
 
Pokud Vás zajímá i starší vydání Občasníku Přezleťák, najdete ho tamtéž. 
Jaké jsou Vaše zkušenosti, případně máte zajímavá témata o zastupitelstvu Přezletic, ale i jiná o Přezleticích,  napište nám na e.mail- sdruzeni@prezletaci.cz 
Rádi se Vašim podnětům budeme věnovat. 
 
Jan Macourek 
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Přezletice 

O jméně Přezletice (lidově ty Předletice, v předleticích, do Předletic).Jméno Přezletice bylo utvořeno z adjektiva přezlý "sehr böse" analogií podle jmen Maletice, Miletice, Mstětice ap. Z něho povstal novější tvar 
Předletice změnou zl >dl. 

Historie 

Přezletice, od XVI. st. Předletice, byly samostatným statkem zemanským, z pravidla v držení měšťanských rodin Pražských. V historických pramenech se Přezletice poprvé připomínají v roce 1352 jako statek jistého 
pekaře Pecolda, příjmením Čepice, který ho získal od vdovy Freclina z Posenpacha, hofrychtáře měst královských. Nedlouho potom držel je Mikuláš Rotlev syn pražského staroměstského měšťana Elbla (Alberta) Rotleba 
(Rotlev - zvaný podle domu "U červeného lva - rothen Löwe) Mikuláš Rotleb na Přezleticích (do roku 1356), který je prodal r. 1356 Habartovi suken kraječi. Další pražský měšťanský rod Petrmanů je v držení statku v 
roce 1365. S přídomkem z Přezletic zaznamenáváme Stibora (1385), Vaňka (1388) a Přibíka (1396). Od roku 1437 se píše o Jindřichovi z Přezletic, držiteli jedné z tvrzí ve Veleni, kde v roce 1447 pojistil věno své 
manželky Anny. Jeho synem byl v roce 1456 Jan z Přezletic. V roce 1464 deklaruje své právo v Přezleticích Tomáš z Přezletic, r. 1473 Jan Přezletický v Sluhách. Z roku 1503 známe jméno přezletického rychtáře Jakuba z 
Přezletic. Užitky panské šly z velikého rybníka, z haltýřův a z masného krámu, r. 1503 výslovně jmenovaného. Další Jan s přídomkem z Přezletic se objevuje v roce 1524. Jeho potomci drželi tvrz Velenec. V 16. století 
byly Přezletice ve vlastnictví rodiny Hradeckých z Přezletic, z nichž r. 1534 jmenují se v tituláři Jindřich a Šebestián. Od 16. století patřila ves Přezletice ke statku Ctěnice. Do roku 1570 byli majiteli Hrzánové z 
Harasova. Další majitel Petr Myška ze Žlunic prodal Ctěnice v roce 1578 Oldřichovi Hostakovskému z Arklebic (+1585). Od Trystrama Hostakovského se v roce 1601 statek dostal do držení Kateřiny Smiřické z 
Házmburka (+1604). Ta připojila Ctěnice k panství Vinoř, které po její smrti, od jejího dědice Jana Zbyňka z Házmburka, koupil Václav Boryně ze Lhoty. Toho syn Jan Boryně směnil Ctěnice a Vinoř s Adamem z 
Valdštejna za Budeničky. V roce 1652 koupil Ctěnice Jan Antonín hrabě Losy z Losintálu. jeho potomci byli vlastníky statku až do roku 1781 a patřily výjimečně k držitelům s nejdelší tradicí. Posledními historickými 
majiteli Ctěnic a tím i Přezletic byli Windischgrätzové (1781-1804) a Desfoursové (od r. 1820). Opodál vsi, při staré Pražské silnici do Brandýsa, je osamělá bývalá zájezdní hospoda Kocanda. Farou i školou náležely 
Přezletice vždy do Vinoře.  

Když r. 1775 vypuklo v Čechách povstání sedlské, veliký počet lidu sedlského vytáhl 24. března ku Praze, nemálo tím poděšené. Správa země, v jejímž čele stál tehdy nejvyšší purkrabí Pražský kníže Fürstenberk, učinila 
rozsáhlé přípravy obranné. Vojsko jízdné a pěší mělo původně vytrhnouti proti vzbouřencům k Vinoři, poněvadž však tito kromě obvyklé silnice táhli i cestami jinými, jedni skrze Dehtáry, druzí až k Čakovicům a 
Líbeznicům, zadržáno vojsko a rozestaveno na louce před Pražskou invalidovnou. Tam přišel i kníže Fürstenberk s polním zbrojmistrem šlechticem Wiedem, aby s vůdci vzbouřencův osobně jednal. Jsa vojskem chráněn, 
popošel vstříc sedlákům, v jejichž čele šli čtyři náčelníci, a tázal se jich, čeho žádají. Jménem všech odpověděl jeden : "Jdeme do Prahy a chceme svobodu". Při tom rukou cosi pod kabátem ukrýval. Tázán jsa opět, co 
ukrývá, odpověděl zprudka : "Karabáč na panské šelmy jako jsi ty". Byl to Josef Miran z Přezletic, ne sedlák, nýbrž snad novoosedlý, poněvadž sedláka toho jména nikdy v Přezleticích nebylo. Ale se zlou se potázal. Již 
29. března oběšen byl na šibenici, která byla postavena na místě, kde nejvyššímu purkrabí karabáčem pohrozil. 

(zdroj http://dvorak-rodopis.cz/mistopis/obce/Prezletice/) 


